
   

 

 

 

    
 

 

 

Mötesanteckningar Skånes effektkommission 1 april 2025 

Medverkande 
• Niclas Nilsson (SD), regionråd och 1:e vice ordförande Regionala 

utvecklingsnämnden 
• Anna Ingers (S), regionråd och 2:e vice ordförande Regionala 

utvecklingsnämnden 
• Camilla Palm (M), kommunstyrelsens ordförande, Kristianstad kommun 
• Sofia Hedén (S), ordförande miljönämnden, Malmö stad 
• Anders Almgren (S), kommunstyrelsens ordförande, Lunds kommun 
• Rima Dauod, avdelningschef miljöskyddsavdelningen, Länsstyrelsen Skåne 
• Peter Hjalmar, regionchef syd, E.ON Sverige  
• Sezgin Kadir, VD, Kraftringen 
• Mikael Nilsson, kraftverkschef, Uniper  
• Per Tryding, vice VD, Sydsvenska Industri- och Handelskammaren 
• Jens Sörvik, enhetschef, Region Skåne (adjungerad) 
• Peter Wigert, finansdirektör och ställföreträdande generaldirektör, Svenska 

kraftnät (adjungerad) 
• Katarina Larsson, chefsstrateg samhällskontakter, Svenska kraftnät 

(adjungerad)  
• Trine Roesgaard Werner, samhällskontakt, Svenska kraftnät (adjungerad) 

 
Särskilt inbjudna som föredragande var:   

• Ida Abrahamsson, Skåne Nordost, dagordningspunkt 3 
• Staffan Fredlund, C4 Energi, dagordningspunkt 3  
• Jennie Nyberg, E.ON, dagordningspunkt 4 

 
Utöver ovan deltog medföljande tjänstepersoner från respektive organisation.  
 

Mötesanteckningar  

1. Välkomna  
Skånes effektkommissions ordförande, Anna Jähnke (M), hade förhinder, och 1e vice 
ordförande, Niclas Nilsson (SD), hälsade välkommen till årets andra möte.  
 
2. Hänt sen sist  
Ordförande och ledamöter orienterade varandra om aktuella händelser, däribland:  

• Den 5 mars arrangerade projektet Kompetensförsörjning för Skånes elektrifiering 
ett matchmakingevent för företag i el- och energibranschen och YH-anordnare 
(yrkeshögskolan). Samtalen gav konkreta insikter och lösningar som ger skjuts i 
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det regionala utvecklingsansvaret att stärka kompetensförsörjningen för Skånes 
elektrifiering. Dagen arrangerades av Region Skåne, avdelningen för regional 
utveckling i samarbete med Skånes Effektkommission, Handelskammaren / 
Sydsvenska Industri- och Handelskammaren och YhiS- Yrkeshögskoleanordnare 
i Syd. E.ON, Öresundskraft och Kraftringen deltog från Skånes 
Effektkommission. 

• Kansliet har haft ett första möte med Energimarknadsinspektionen (Ei) avseende 
deras nya regeringsuppdrag Dialog om elmarknadens regelverk. Uppdraget har 
tidigare varit ett pilotprojekt i norra Sverige, men har i år utvidgats till Skåne, 
Västra Götaland och Gotland. Genom uppdraget ska Ei skapa en plattform för 
dialog om de delar av elmarknadens regelverk som avser anslutning, 
abonnemangsökning och flexibilitet. Ei vill gärna föra dialog med 
Effektkommissionen samlat men även med ytterligare aktörer i Skåne. Kansliet 
kommer återkomma vad gäller nästa steg i de samlade dialogerna.  

• Sedan vi sågs sist har Länsstyrelsen gett klartecken för att etablera en av Sveriges 
största solcellsparker i Gussaröd, Tomelilla. Anläggningen kommer ha en 
nätansluten effekt om 25 MW och dess förväntade produktion är ca 35 GWh/år. I 
beslutet lyfter myndigheten bland annat fram att ”det väsentliga 
samhällsintresset av mer förnybar energi inom elprisområde 4 är särskilt 
prioriterat”.  

• Den 8 maj arrangerar Region Skåne ett seminarium om elnätsplanering. Syftet 
med seminariet är att utbyta lärdomar och erfarenheter från den första 
omgången av nätutvecklingsplaner samt att blicka framåt. Vid intresse kan man 
anmäla sig på denna länk.  

 
3. Om effektsituationen i nordöstra Skåne och C4 Energis lokala färdplan 
I Kristianstad och nordöstra Skåne råder det på vissa platser ett ansträngt effektläge och 
regionnätet har kapacitetsbegränsningar. Mikaela Hellberg och Staffan Fredlund från C4 
Energi deltog tillsammans med Ida Abrahamsson från Skåne Nordost på mötet för att ge 
Skånes effektkommission en fördjupning i situationen samt hur aktörerna gemensamt 
tar sig an utmaningarna.  
 
C4 Energi har exempelvis tagit fram en lokal Färdplan för Kristianstads 
energiförsörjning samt i en pilot testat en lokal flexibilitetsmarknad. En kortversion av 
den lokala färdplanen finns tillgänglig här.  
 
Inom ramarna för Skånes Nordost genomför kommunerna tillsammans med Region 
Skåne, Energikontor Syd och elnätsbolagen projektet ELmer. Projektet finansieras bland 
annat av Energimyndigheten och fokuserar på att kartlägga och visualisera 
förutsättningar och utvecklingsbehov för elförsörjningen, ta fram fördjupade prognoser 
och scenarier samt tillhandahåller möten och arenor för kunskapsinhämtning, 
erfarenhetsutbyte och dialog mellan företagare, branschorganisationer, nätbolag och 
kommunala och regionala handläggare och beslutsfattare. Mer information om 
projektet finns på deras hemsida.  
 
 
 

https://utveckling.skane.se/kalender/regional-utveckling/2025/seminarium-om-elnatsplanering-i-skane/?parentQueryReferer=true
https://www.c4energi.se/globalassets/fardplan-for-kristianstads-kommuns-energiforsorjning.pdf
https://skanenordost.se/projekt-elmer/


   
 

 

     

     
 

3 (4) 

4. Rapporten Planera tillsammans  
Inom ramarna för Fokusgrupp Distribution har arbetsgruppen Planer & prognoser tagit 
fram en guide för bättre dialog och samarbete mellan skånska elnätsföretag, kommuner, 
Länsstyrelsen och Region Skåne vad gäller utbyggnad av elinfrastruktur som behöver 
hanteras i den fysiska planeringen. 
 
Jennie Nyberg från E.ON deltog på mötet och informerade om arbetsprocessen och 
guiden. Den 2 april publicerades guiden som finns tillgänglig här. Aktörerna i Skånes 
effektkommission får gärna sprida guiden i sina respektive nätverk.  
 
5. Status i arbetet med kompetensförsörjning för Skånes elektrifiering  
AnnaJohanna Leo, Region Skåne, deltog på mötet för att ge en statusuppdatering i 
arbetet med kompetensförsörjningen för Skånes elektrifiering. I januari publicerades 
rapporten Kritiska yrkesroller för Skånes elektrifiering – Analys av kompetensbehov och 
utbud av utbildningar. Rapporten visar att satsningar behöver göras på redan utbildade, 
men även på utbildningar på alla nivåer. Framför allt finns ett stort behov av 
installations- och serviceelektriker, VVS-montörer, civilingenjörer inom elektroteknik 
men även mer specialiserade kompetenser som industri- eller distributionselektriker. 
Rapporten innehåller också ett antal rekommendationer och finns tillgänglig här.  

AnnaJohanna Leo informerade också om några av de aktiviteter och insatser som är i 
gång eller planerade, däribland elkollo, lärträff och dialog om gymnasial utbildning och 
APL (arbetsplatsförlagt lärande) samt förstudie om utbildningsmiljöer i Skåne kopplat 
till elektrifieringen.  

6. Dialog om Svenska kraftnäts flaskhalsinkomster  
På mötet arrangerades fördjupade presentationer om regelverket och användandet av 
Svenska kraftnäts flaskhalsinkomster. Per Tryding, vice VD på Sydsvenska industri- och 
handelskammaren, och Peter Wigert, finansdirektör och ställföreträdande 
generaldirektör på Svenska kraftnät, höll varsin presentation i ämnet följt av en 
gemensam diskussion mellan ledamöterna.   
 
7. Förslag till Handlingsplan för Färdplanens realiserande 
Sedan i höstas har Styr- och samordningsgruppen arbetat med en Handlingsplan för 
Färdplanens realiserande. Jens Sörvik deltog på mötet och redogjorde för förslaget som 
sammanfattas nedan.  
 
Övergripande förslag:  

• Arbetet att delas upp med mål på kortare sikt (Färdplanen år 2030) och mål på 
längre sikt (Skånes effektkommission 2040 och framåt) 

• FG Tillstånd och arbetet med tillståndsprocesserna kommer bli en tvärgående 
fråga i de andra grupperna  

• FG Tillförsel omformas till fyra arbetsgrupper (se längre ned)  
• FG Användning omformas till två arbetsgrupper (se längre ned)  
• FG Kompetensförsörjning rapporterar framgent till Skånes effektkommission 
• Några specifika påverkansfrågor hanteras i egen arbetsgrupp  

https://utveckling.skane.se/publikationer/publikationer/planera-tillsammans/
https://utveckling.skane.se/publikationer/publikationer/kritiska-yrkesroller-for-skanes-elektrifiering--analys-av-kompetensbehov-och-utbud-av-utbildningar/?parentQueryReferer=true
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• En ny grupp med namn Energisystemanalys bildas under ledning av 
Öresundskraft. Arbetsgruppen rapporterar till Skånes effektkommission men 
stöds av Styr- och samordningsgruppen 

• Styr- och samordningsgruppen består av ordförande, arbetsgruppsledarna samt 
representanter från kansliet 

 
Föreslagna arbetsgrupper i Handlingsplan för Färdplanens realiserande:  

• Repowering med Länsstyrelsen Skåne som lead  
• Ny vind på land med Region Skåne som lead  
• Gasturbiner med Uniper som lead 
• Havsbaserad vind/Kriegers flak med Sydsvenska industri- och handelskammaren 

som lead 
• Flaskhalsinkomster och elprisområden med Sydsvenska industri- och 

handelskammaren som lead 
• Nätutbyggnad/Connect & Manage med E.ON som lead 
• Energieffektivisering med Malmö stad som lead  
• Flexibilitet med E.ON som lead 
• Påverkansgrupp med Region Skåne som lead  

 
Med förslaget bedömer Styr- och samordningsgruppen att arbetet kommer bli mer 
fokuserat än nuvarande upplägg med sex fokusgrupper med flertalet undergrupper.  
 
Skånes effektkommission ställde sig bakom förslaget men efterfrågade en paketering av 
arbetet med Handlingsplanen, samt att kraft- och fjärrvärmen lyfts fram tydligare som 
en egen arbetsgrupp under ledning av Kraftringen.   
 
8. Övriga frågor och nästa möte 
Ordförande tackade för mötet och påminde om att nästa möte äger rum  18 juni kl. 13:00 – 
15:00 digitalt via Teams. 
 
 


